
KaderNOTEN  11 juli 2017 

Vrz, de kadernota is voor ons hét moment om naar het 

jaar 2018 te kijken en hiervoor signalen en 

sturingsvoorstellen af te geven. 

Bij het bericht dat we per fractie 5 min kregen om onze 

beschouwing uit te spreken was mijn eerste gedachte: 5 

minuten voor een van de belangrijkste momenten in het 

jaar De Kadernota! Voor onze fractie is dat ½ minuut per gekozen raadslid! 

Van de andere kant: De inhoud van déze kadernota nader beschouwend is 5 min wel weer erg 

ruim. 

En natuurlijk vrz, het voorlezen van de partijbevindingen is maar een klein onderdeel van deze 

behandeling.  

Veel vaagheden en algemeenheden.  Kun je niet echt tegen zijn. Er staat niet veel nieuws in. 

Concreetheid wordt angstvallig gemeden zo lijkt het, behalve dan de investeringen in wegen…die 

zitten er keihard in, dat dan weer wel. 

Weliswaar zonder direct totaaloverzicht of prioritering of alternatieven maar wel met heel 

concrete bedragen, ja dat wel… 

Voorzitter waar staan de belangrijke signalen voor 2018 en verder in deze nota?  

Wij hebben ze amper of niet kunnen ontdekken. 

Ik wil het daarom in de resterende 4 minuten hebben over zaken die er volgens ons toe doen en 

voornamelijk níet in deze kadernota staan. 

Ik benoem daarom een aantal onderwerpen waar wij al langere tijd steeds de nadruk op leggen en 

die wij graag met de andere fracties vandaag bespreken. 

Geen kramp door krimp-> dat er krimp komt staat niet ter discussie. De mate waarin en wat dit 

voor onze kernen betekent is onduidelijk door diverse tegenstrijdig berichten van buitenaf. Wat is 

waar? Hoe kunnen we jongeren hier houden? Hoe kunnen we mensen van buiten de gemeente 

hier naar toe halen? Werk blijft een belangrijke factor. Hoe kijken de andere fracties tegen deze 

verschillende beelden aan? 

Communicatie -> cruciaal bij al ons handelen; ook dit punt zal door ieder beaamd worden. 

Al vaker heb ik hier gesproken over overheidsparticipatie! Dat vergt omdenken en uitgaan van de 

burger, de wijk, het dorp!  

Voorzitter, bij diverse inrichtingsprojecten krijgen wij signalen dat bij de uitvoering de beelden van 

gemeente en dorp van elkaar gaan verschillen terwijl bij de start positieve overeenstemming was 

over de invulling. Herkennen de andere fracties zich in deze signalen? Wij willen hierover een 

motie indienen. 

Voorzitter, dorpsvisies zijn voor het CDA een belangrijk vertrekpunt voor hetgeen waar men in een 

dorp mee aan de slag wil of kan. 

Niet alles kan overal, niet overal zijn gelijktijdig middelen voor. Hoe wordt hier aan 

verwachtingsmanagement gedaan? Waar liggen de prioriteiten als er meer plannen van meerdere 

kernen gelijktijdig voorliggen?  

Voorzitter, w.b. overleg met de dorpen: hoe staat het met de cultuur-historische-waardenkaarten 

die samen met burgers in de kernen zouden worden opgesteld? Spelen de kerkgebouwen hier ook 

een rol in? 

 

Voorzitter, als CDA hebben wij steeds zorg voor de zorg. Het aantal mensen dat zorg nodig heeft 

neemt toe. Stapelingen in kosten moeten we vermijden, mantelzorg niet door regeltjes 

ontmoedigen maar aantrekkelijk houden door steeds vanuit het doel van de zorg te redeneren. 

Een voorbeeld is de verplichte VOG voor vrijwilligers die in de zorg tot onnodige kostenverhoging 

 



leidt. We hebben hier eerder al aandacht voor gevraagd en zullen daartoe een motie indienen. Ook 

hebben wij blijvende aandacht voor grip op de jeugdzorg. Hoe kunnen we hier meer zeggenschap 

krijgen in het leveren van concrete hulp aan jongeren en niet alleen aan de lat staan voor het 

betalen van rekeningen? 

 

Voorzitter, is de crisis voorbij? Hoe staat het met de nieuwvestiging van bedrijven in onze 

gemeente? Hoe staan we er in de regio Peel en Maas voor? Wij bespeuren nog geen run op 

bedrijfskavels in onze gemeente. Welke ontwikkelingen hebben de afgelopen twee jaren 

plaatsgevonden op dit terrein?? 

Ons eerdere OZB signaal in kadernota en begroting werkt  uiteindelijk  zoals we kunnen lezen in de 

kadernota. Het kwartje is nu blijkbaar ook bij het college gevallen… 

 

Voorzitter, in een visie kun je niet wonen, om maar eens een variant op eerdere uitspraken te 

noemen. 

Sterker nog: voor onze gemeente lijkt uitspraak van toepassing: alle woonplannen(zelfs reeds 

goedgekeurde) op de rem want we zijn aan het nadenken over een woonvisie! 

Hier ontstaan beelden voorzitter die we niet moeten willen. Wat zijn de daadwerkelijke 

mogelijkheden voor onze kernen nu en straks? Wanneer kunnen onze burgers kennisnemen van de 

gegevens die als basis gebruikt worden voor de toekomstige woningplannen? Wanneer krijgen we 

de gegevens per kern zoals die in de laatste werkvergadering toegezegd zijn? 

Voorzitter, beste raadsleden, wij horen op diverse plekken: we hebben te weinig huisvesting voor 

seizoensarbeiders! U ook? 

Wij horen heel breed, starters kunnen moeilijk aan een woning komen in Peel en Maas, dat is een 

reden om te vertrekken! Hoort u dat ook? 

Wij horen van u: er zijn genoeg woningen in Peel en Maas. Wij horen van jongeren, ouderen en 

urgentwoningzoekenden: er zijn te weinig woningen in Peel en Maas!  U ook? 

Wij horen dat er steeds meer mensen nodig zijn om al het werk in deze regio gedaan te krijgen? 

Zijn die er? Trekken we die aan? Kunnen die ergens wonen? 

Hoe gaan we om de woonvragen? Saneren of anticiperen? 

Inzetten op flexibelere woonvormen. Doen we dat? Ook mbt herinvullingen leegstaande 

bebouwing in kernen en buitengebied? 

 

Voorzitter, 

De discussie over toekomst buitengebied moeten we voeren vanuit de kansenkant voor werk- en 

verblijfsomgeving en landschap. Niet op een enkel facet richten, maar integraal het gebied 

benaderen en inzoemen op maatwerkkansen die per omgeving verschillend kunnen zijn. Basis 

hiervoor is dat we de feiten moeten kennen. Wij vinden het daarom ook een prima zaak dat het 

beleid voor ons buitengebied nu nog eens tegen het licht wordt gehouden vanuit de eerder 

gestelde doelen en de nu behaalde resultaten en nieuwe ontwikkelingen. 

Het door ons steeds gevraagde  dashboard buitengebied gaat gelukkig weer zichtbaar worden! Dat 

biedt zicht op maatwerkkansen en dat chauffeert toch wat prettiger om in driversseat-termen van 

het nieuwe besturen te blijven. 

Liever doordacht maatwerk in hapklare brokken dan generieke eenheidsworst die voor niemand 

de juiste smaak heeft. 

Wij danken allen die mee hebben gewerkt aan deze kadernota als voorzet voor de begroting 2018. 

Namens CDA Peel en Maas, 

Wim Hermans fractievoorzitter 

 


